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Primarul general al 
Capitalei, Gabriela Firea, 
a fost aleasă, luni, în 
funcţia de președinte 
al organizaţiei PSD 
București în cadrul unei 
conferinţe extraordin-
are desfășurată la Sala 
Dalles.

Votul a fost acordat în 
unanimitate de cei 177 de 
delegaţi cu drept de vot 
prezenţi la eveniment. 

Secretarul general 
interimar al PSD, Paul 
Stănescu, a spus că el a 
văzut-o pe Gabriela Firea 
în postura de „președinte 
al României”, având în 
vedere că are o sumă 
întreagă de calităţi care 
o recomandă”, și a lansat 
un mesaj de unitate în ve-
derea câștigării alegerilor 
locale și parlamentare de 
anul viitor.

Guvernul își va angaja 
răspunderea asupra legii 
bugetului de stat, legii 
asigurărilor sociale pe 
anul 2020 și asupra 
modificării OUG 114, 
potrivit unei decizii lu-
ate în Biroul Executiv al 
PNL, au declarat luni, 
pentru AGERPRES, surse 
liberale. Sursele citate au 
precizat că, „în principiu”, 
pe data de 23 decembrie, 
Guvernul urmează să-și 
angajeze răspunderea 

în Parlament asupra 
legii bugetului de stat, 
legii asigurărilor sociale 
pe anul 2020 și asupra 
modificării OUG 114. 

Conform acestor 
surse, președintele PNL, 
premierul Ludovic Orban, 
a fost mandatat să dis-
cute cu partidele parte-
nere calendarul asumării 
răspunderii.

Biroul Executiv al PNL 
s-a reunit luni, la Palatul 
Parlamentului.

Președintele interimar 
al PSD, Marcel Ciolacu, a 
declarat că „este posibil” 
ca partidul să aibă un 
proiect politic comun cu 
Pro România sau cu ALDE 
la viitoare alegeri. Întrebat 
dacă Mihai Tudose poate 
să revină în PSD, el a 
spus că această decizie 
aparţine organizaţiei lo-
cale de la Brăila.

„Eu nu voi exclude pe 
nimeni atâta timp cât voi fi 
președinte interimar. Este 
decizia organizaţiei”, a 
spus Ciolacu, într-o emisi-
une la B1 TV. 

El a precizat că Vic-
tor Ponta nu se poate 
întoarce în PSD, însă este 
posibil să aibă proiecte 
politice comune la viitoare 
alegeri.

„Domnul Ponta nu 
poate să vină pentru că 

este liderul altui partid, 
are alt proiect politic, a 
și anunţat că nu dorește 
să vină, eu mă bucur de 
acest lucru. Dacă vom 
avea un proiect politic, 
nu știu dacă vom face o 
fuziune, dar este posibil 
să avem un proiect politic 
comun pentru anumite 
alegeri. În politică nu poţi 
să excluzi aceste lucruri, 
și cu ALDE, cu domnul 
Tăriceanu am o comuni-
care foarte bună. Până 
la următoarele alegeri 
vom vedea, dar nu pot 
să exclud anumite alianţe 
politice, înseamnă că mă 
descalific eu ca și om poli-
tic. Domnul Grindeanu a 
fost exclus din partid, iar 
eu am anunţat că toţi cei 
excluși pot să se întoarcă 
în partid”, a mai precizat 
Marcel Ciolacu.

Gabriela Firea, aleasă 
președinte al organizaţiei 
PSD București

Guvernul își va asuma 
răspunderea asupra unor 
acte normative

Marcel Ciolacu întrevede 
posibile colaborări cu Pro 
România și ALDE

Consiliul Executiv Naţional al 
Partidului Mişcarea Populară 
a decis ca organizaţiile 
formaţiunii politice să 
desemneze până pe 15 
ianuarie candidaţii pentru 
alegerile locale, a anunţat 
preşedintele PMP, Eugen 
Tomac.

„Am stabilit un calendar foar-
te bine pregătit, pe zile, pe săp-
tămâni, pe luni pentru a pregă-
ti partidul pentru alegerile locale. 
S-a votat ca până pe 15 ianuarie 
toate organizaţiile să îşi prezinte 
candidaţii pentru municipiul Bu-
cureşti, pentru sectoare şi pentru 
toate primăriile reşedinţă de ju-
deţ”, a spus Tomac, la finalul şe-
dinţei Consiliului Executiv Naţional 
al PMP. 

Premii pentru 
organizaţiile locale
El a precizat că şedinţa este ur-

mată de un eveniment în care vor 

fi premiate organizaţiile locale ale 
PMP care au abţinut la ultimele ale-
geri un scor de peste 10%.

„Vom premia astăzi aproa-
pe 200 de colegi care au obţinut 
în localităţile lor la ultimele alegeri 
peste 10%. Este o dovadă clară că 
acolo unde există oameni inimoşi, 
oameni hotărâţi, care vor să facă 
politică, pot obţine rezultate foarte 
bune. Mă refer la municipiul Iaşi, la 
municipiul Suceava, la foarte multe 
oraşe din ţară unde echipele PMP 
sunt foarte bine organizate. Se 
spune că nu există oameni intere-
saţi de viaţa politică în mediul rural. 
Avem localităţi unde PMP a obţinut 
20%-25%, ceea ce demonstrează 
că există un electorat care nu vrea 
nici PNL, nici USR, ci merge pe o 
soluţie mai conservatoare, cum es-
te cea a PMP”, a declarat Eugen To-
mac.

„Nu vom avea primari aleşi 
din două tururi/şi nici preşedinţi 
de consilii judeţene aleşi de con-
silieri. (...) PNL deţine acum pu-
terea şi preferă acest sistem elec-
toral care îi avantajează (primarii 
lor au prima şansă şi vor transfe-
ra mulţi primari de la PSD/miniştrii, 
prefecţii, toţi ceilalţi reprezentanţi 
ai statului vor acţiona pentru ei); 
nu mai au niciun interes să aplice 
alt sistem (cum spuneau când erau 
în Opoziţie)/ povestea cu modifica-
rea legii prin Parlament este doar 
o păcăleală cu pretextul clasic noi 
vrem, dar nu se poate - toţi ştim 
că nu mai este timp pentru modi-
ficarea sistemului de vot de la lo-
cale prin votul parlamentarilor, că 
PSD, UDMR şi minorităţi au sufici-
ente metode pentru a bloca şi că 
sesizarea la CCR are toate şansele 
fiind mai puţin de şase luni până în 

ziua votului”, a scris Ponta, pe Fa-
cebook.

Ponta: PNL nu vrea,  
de fapt, alegeri în două 

tururi
De asemenea, el argumentea-

ză că „legea privind alegerea prima-
rilor într-un singur tur a fost adopta-
tă în 2011 de majoritatea parlamen-
tară de atunci a PDL – UDMR”, iar 
„azi foştii PDL-işti sunt toţi în PNL şi 
PMP şi şi-au schimbat doar declara-
tiv poziţia”. 

„USR, PMP, ALDE şi toţi ceilalţi 
care au votat Guvernul Orban PNL 
ştiau de la început că acesta a în-
cheiat un acord cu UDMR prin care 
se obliga să nu schimbe sistemul de 
la alegerile locale - şi totuşi au votat 
«pentru» - acum se fac că au uitat 
acel moment (încă un element pen-

tru care sunt convins că Pro Româ-
nia a procedat corect neacceptând 
să voteze Guvernul doar pentru nişte 
funcţii şi sinecuri) - ameninţările USR 
cu «retragerea sprijinului pentru Gu-
vernul PNL» sunt vorbe la fel de goa-
le ca şi declaraţiile lui Ludovic Orban 
că vrea primari în două tururi = vor-
be! PNL şi PSD preferă alegeri din-
tr-un singur tur pentru că au «ma-
şinăriile electorale» mult mai puter-
nice indiferent de candidat (s-a vă-
zut la turul 1 de la prezidenţiale), în 
acest fel au şanse mai mari în com-
petiţia pe Dreapta (PNL contra USR) 
şi pe Stânga (PSD contra Pro Româ-
nia). Tot ce a criticat PNL la guverna-
rea PSD în ultimii 3 ani acum fac şi ei 
la fel - aşa că nu e nimic de mirare că 
doar au schimbat oamenii şi nu me-
todele”, susţine Ponta în postarea de 
pe pagina de socializare. 

El conchide că, indiferent de 
sistemul de alegeri, la Pro Româ-
nia vor fi „peste 90% candidaţi noi, 
profesionişti, aflaţi la prima lor com-
petiţie electorală, capabili să susţi-
nă un proiect important şi modern 
pentru comunitatea pe care vor să 
o reprezinte”.

Pagină realizată de ANDREI DUMITRU

Candidații PMP pentru alegerile locale, desemnați până pe 15 ianuarie

Victor Ponta nu crede că vor 
fi alegeri locale în două tururi
Preşedintele Pro România, fostul premier Victor Ponta, afirmă 
că nu vor fi alegeri locale pentru primari în două tururi de 
scrutin şi nici preşedinţii de consilii judeţene nu vor fi aleşi de 
consilieri, pentru că PNL „deţine acum puterea”, iar sistemul 
actual îi avantajează pe liberali.


